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încheiat cu ocazia şedinţei extraordinare din data de 23 septembrie 2021 

şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia Primarului nr. 957 din 22 septembrie 2021.

Locul de desfăşurare al şedinţei: sala Europa, din sediul Primăriei Municipiului Baia Marc. 

Preşedinte de şedinţă -  dl. Crăciun Ovidiu Andrei

Sunt prezenţi următorii consilieri locali: dl. Ardelean Radu Daniel, dl. Bărbuş Gheorghe, dl. Ruhan 
Horia, d-na Câmpan Mihaela Elena, dl. Cirţ Mircea, dl. Crăciun Ovidiu Andrei dl. Crişan Romeo, dl. 
Dăncuş loan Dorn, dl. Gavra Bogdanei, dl. Lupşa Ştefan, d-şoara Marincaş Ioana, dl. Pap Zsolt 
Istvân, dl. Pintor Zsolt, dl. Pîrvu lonuţ, dl. Pop Claudiu - Vasile, dl. Pop Leontin, d-na Pop Mariana şi 
dl. Varga Cornel.

Lipsesc următorii consilieri: dl. Bizău Simion, dl. Hodorogea Bogdan, d-şoara Hordău Afine Mărie, 
dl. Pop Adrian Cornel şi dl. Roman Gabriel-Alexandru.

După aprobarea ordinii de zi, dl. Cirţ Mircea şi dl. Pop Leontin părăsesc şedinţa.

Dl. primar: Sărut mâna, bună ziua. Vă spun bun venit la şedinţa extraordinară a consiliului local convocată 
azi 23 septembrie 2021 prin Dispoziţia nr 957 din 22 septembrie 2021 Sunteţi ptrezenţi un număr de 18 
consilieri din 23 în funcţie, aşadar şedinţa este statutară. Vă supun la vot ordinea de zi a şedinţei care 
cuprinde un număr de 6 proiecte de hotărâre Cine este pentru? împotrivă? Abţineri? în unanimitate Vă 
mulţumesc. înainte sa îi dau cuvântul..

Dl. preşedinte de şedinţă: Domnule primar, avem o abţinere ia domnul Cirţ

Dl primar: Doamna secretar numără voturile. înainte de a vă supune la vot fiecare proiect de hotărâre si a 
da cuvântul preşedintelui de şedinţă vreau sâ vă menţionez câteva aspecte care ţin de modul de 
desfăşurare a activităţii noastre în următoarea perioadă. Cel mai important lucru il vom demara începând 
de luni respectiv dezbaterea publică pe care o vom lansa cu privire la retragerea Municipiului Baia Mare 
din Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară de Gestiune a Deşeurilor în judeţul Maramureş Este o 
structură ineficientă, o structură care, şi un proiect care aduce şi a adus majore prejudicii Municipiului Baia 
Mare. Un proiect prin care, în Municipiul Baia Mare, nu s-a investit niciun leu. un proiect prin care 
Municipiul Baia Mare este doar, şi scuzaţi- mi expresia, o vacă de muls . de la societăţi comerciale până la 
cetăţeni care odată plătesc, şi plătesc pentru nişte servicii de foarte, foarte proastă calitate Aşadar vom 
lansa această dezbatere publică după care voi veni în faţa dumneavoastră cu proiectul de hotărâre de 
ieşire din Asociaţia de Dezvoltare de Gestiune a Deşeurilor şi modul de gestiune proprie a colectăm 
respectiv gestiunii deşeurilor în Municipiul Baia Mare în altă ordine de idei având in vedere această 
iniţiativă de dezbatere publică vom lansa şi vom statua prin hotărâre do consiliu local, constituirea unor 
consilii consultative pe sănătate, sport, cultură, social, culte, economie, educaţie, dezvoltare publică şi 
urbanism , juridic şi protecţia mediului. în aceste consilii consultative voi fi invitaţi cetăţeni ai municipiului, 
oameni de prestigiu, oameni care lucrează şi au lucrat în aceste domenii şi care au experienţă şi care pot 
să dea atât executivului cât şi consiliului local sfaturile cele mai bune cu privire la domeniile în care si noi
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activăm, respectiv dumneavoastră luaţi deciziile. O altă chestiune importantă este legata de. chiar de 
şedinţa de astăzi şi de anumite proiecte de hotărâre pe care le avem înscrise pe ordinea de /i 
A existat o dezbatere cu privire la preluarea în patrimoniul municipiului prin exercitarea dreptului de 
preemţiune a unei clădiri din Centrul Istoric al municipiului. în urma discuţiilor pe care le-am avut atât in 
comisia de buget finanţe cât şi cu colegii pe care îi consider mai aplicaţi in această zonă economică şi 
raportat la ceea ce-mi doresc eu să se întâmple din perspectiva patrimoniului si a ceea ce înseamnă 
desfăşurarea activităţii şi organizarea activităţii autorităţii locale Prioritatea numărul unu pe cai o o aie 
municipiul este generarea unui Centru administrativ integrat, asta însemnând ca toate serviciile publice, 
toate direcţiile pe care le are autoritatea locală să fie aduse într-un mod compact in aceeaşi zonă pentru ca 
cetăţenii să nu trebuiască să se plimbe dintr-o parte în alta a oraşului pentru aş rezolva problemele 
punctuale. Am făcut un efort pentru mutarea Direcţiei de Venituri dintr-o clădire improprie în tro  clădire 
unde condiţiile sunt net mai civilizate dar aceasta este o chestiune strict punctuală pe o durată limitată do 
timp Aşadar priorităţiile pentru noi , pentru a aduce în patrimoniul primăriei clădiri se orientează spre Casa 
lancu de Hunedoara, care este cea mai importantă clădire istorică a Municipiului Baia Mare şi unde vom 
lansa un proiect de extropiere pentru utilitate publică a celorlalţi pioprietari care deţin părţi din acea clădire 
O altă extropiere este în curs şi s-a reluat activitatea comisiei din subordinea Consiliului Judeţean pentru 
expropiere şi aici mă refer la Complexul Hotelier Minerul şi cea mai importantă chestiune din perspectiva 
funcţionării noastre a administraţiei locale este Clădirea Remin, sediul Centralei Minelor, unde cei care 
gestionează astăzi msolvenţa, falimentul sau stadiul în care esle astăzi Societatea Remin. au ajuns într-o 
fază finală astfel în cât să putem să ofertăm respectiv să licităm sâ putem să ne manifestăm într-un mod 
formal oferta, să lansăm oferta pentru cumpărare. Aşadar acestea sunt cele trei obiective relevante, pe 
care te consider eu relevante pentru municipiu: Casa lancu de Hunedoara Centrala Minelor respectiv 
Complexul Hotelier Minerul. Aşadar, în această logică, bineînţeles, expropierea platformei Cuprom. dar 
asta ţine de latura de dezvoltare economică a municipiului şi aici săptămâna viitoare vom avea o discuţie 
cu Consiliul Judeţean respectiv cu preşedintele Consiliului Judeţean pentru a face un proiect integrat do 
dezvoltare în acea zonă. în această logică îmi doresc foarte mult sâ vă anunţ faptul că proiectul de 
hotărâre numărul unu se retrage de pe ordinea de zi şi dacă nu v-aş respecta, aş spune că retrag de pe 
ordinea de zi şi proiectul de hotărâre numărul doi, doar că vă amintesc că aţi votat un proiect de hotărâre 
în cealaltă şedinţă de consiliu şi atunci vă propun ca sâ, şi voi face un amendament punctual, atunci când 
vom lua în dezbatere acest proiect de hotărâre, sâ amendăm proiectul de hotărâre, si să modificăm din 
exercitare în neexercitarea dreptului de preemţiune. Doamna secretar, daca din perspectiva legală 
consideraţi că logica mea este corectă?

D-na secretar: Da, cu eliminarea unor articole

Dl primai. Bun, în primul rând vorbim de neexercitare, ca sâ închidem, sâ nu mai trebuiască sâ ne 
prevalăm de hotărârea anterioară, respectiv sâ intrăm intr-o dezbatere de legalitate cu privire la acea 
hotărâre.

Dl. Gavra: Şi revocarea.

D-na secretar: Revocarea rămâne

Dl. primar: Bineînţeles. Bun şi ultima chestiune pe care vreau sâ. sau penultima chestiune este legată de 
sport, agrement, vom lansa programul pentru societăţiile comerciale şi iniţiativele private pentru 
programele de închiriere triciclete şi biciclete după un regulament foarte clar pe care-l vom stabili cu 
comisia de circulaţie respectiv cu o comisie distinctă a consiliului local pentru ca aici vorbim despre 
protecţia cetăţeanului, circulaţie şi alte chestiuni care ţin de prevederile legale şi doi pc perioada lunii 
octombrie, sâmbăta şi duminica, vom stabili traseele, respectiv harta străzilor care voi fi integral închise 
circulaţiei auto, dar vorbim strict de sâmbătă şi duminică. După ce vom avea mâine o dezbatere, o discuţie 
cu agenţii economici care funcţionează pe aceste străzi pentru a putea sâ le dăm posibilitatea sâ -  şi 
extindă activitatea în zona pietonală, vom face acest exercuţiu pentru a putea sâ evaluăm modul in care 
începând din 15 aprilie. Părinte când sunt Pastile ortodoxe sau catolice anul viitor?
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Dl. Gavra: Pe 22 aprilie.

Dl primar: Când?

Dl. Gavra: 22 aprilie.

Dl. Primar: Bun, din 15 aprilie 2022 până undeva la întâi noiembrie 2022 să organizăm acest lip de 
pietonizare pe raza Municipiului Baia Mare. Bineînţeles, acest lucru după ce vom face un oxercuţiu pilot 
respectiv vom avea o discuţie cu cetăţenii respectiv cu societăţile comerciale care activează în aceste 
zone. Dacă tot vorbim de sport vreu să felicit echipa de fotbal, prioritatea mea numărul unu visavis de sport 
este echipa de fotbal a Municipiului Baia Mare şi aşa cum vedeţi de data asta ocupandu ne intr-un mod 
foarte eficient, o să ajungem exact unde ne dorim, respectiv să promovăm. Astăzi suntem in optimile de 
finală ale cupei României, am demarat cele două proiecte, am demarat nu in sensul de a depune proiectele 
ci în sensul de a construi cele două terenuri de antrenament la vechiul liceu minier lespectiv actualul l iceu 
Aurel Vlaicu şi împreună cu Compania Naţională de Investiţii vom finaliza procedurile pentru reabilitarea 
stadionului Viorel Mateianu care va fi parte a complexului sportiv şi de agrement Dealul f-lorilor respectiv 
vom avea acolo şi ştrandul, aşa cum ştiţi am primit avizul Guvernului României pentru a putea să demolăm 
respectiv să dezvoltăm această investiţie acolo şi la momentul în care vom finaliza toate studiile, vi le vom 
prezenta şi dumneavoastră, respectiv cetăţenilor înainte de a demara procedura de achiziţie publica pentru 
lucrări. Şi ultima chestiune care ţine tot de socetatea noastră băimâreană, în zilele următoare . intr-un 
moment în care o să avem mai mult timp pentru a explica cetăţenilor unele aspecte si asta probabil va fi 
mâine sau sâmbătă sau duminică le vom spune şi adevărul despre Sărbătoarea Castanelor cui ii place şi 
cui nu-i place, cine îşi doreşte şi cine nu îşi doreşte, de ce se putea face şi de ce nu se putea face în mod 
real, pentru că putem să avem tot felul de dezbateri sterile iar oamenilor trebuie să le spunem in mod 
corect, adevărat şi lucrurile care ţin de consiliul local şi lucrurile care ţin de alte entităţi si alte de situaţii 
care nu au treabă cu consiliul local ca să fim absolut corecţi. Dar Municipiul Baia Mare merita intr-o 
anumită formulă riguroasă de organizare Sărbătoarea Castanelor in acest an Dar cine ştie. poate sub 
imperiul sărbătorilor de iarnă o să venim cu o compensare. Vă doresc succes la dezbateri, vă rog să luaţi 
act de retragerea proiectului unu de pe ordinea de zi şi vreau să îi urez domnului preşedinte de şedinţă nu 
casă de piatră ci casă din dragoste şi din iubire

Dl preşedinte de şedinţă: Mulţumesc. Bună ziua. Lipsesc domnii consilieri Bizâu Simion. Roman Gabriel 
Alexandru, Hodorogea Bogdan, Hordău Anne Mărie şi Pop Adrian. Suntem prezenţi un număr de 18 
consilieri. Acum pentru declaraţii politice. Mă scuzaţi, o să supun la vot procesul verbal al şedinţei 
anterioare. Cine este pentru? împotrivă? Abţineri? O abţinere. 17 pentru şi o abţinere Vă rog

D-na secretar: De asemenea, potrivit articolului 228 ,,Consilierul local care se află intr-o situaţie de conflict 
de interese are obligaţia să anunţe la începutul şedinţei interesul personal pe care il are in adoptarea 
hotărârii la care face referire, anunţ care se consemnează in procesul verbal.,.

Dl. primar: D-na secretar, dacă îmi permiteţi la şedinţa anterioara v-am solicitat sâ ne comunicaţi un raport 
cu privire la cei care...vă rog frumos. Nu trebuie să fie o chestiune, aşa internă a consiliului

D-na secretar: Da. este în lucru situaţia şi până la şedinţa ordinară o finalizăm.

Dl. primar: Vă rog frumos... nu trebuie să fie o chestiune, aşa internă a consiliului, acum nu trebuie sâ 
facem, să punem cearşafurile în geam de fiecare dată, da ca sâ avem o evidenţă. Şi mai mult decât atât, 
toţi cunosc ordinea de zi, solicitaţile consilierilor să vă menţioneze neparticiparea la dezbateri respectiv la 
vot şi chestiunea legată de interes, să vă menţioneze dumneavoastră, le aveţi ca anexă, si nu trebuie 
neaparat sa fie menţionate toate în plen.. Nu? Dacă pot fi anunţaţi după ce şi-au exprimat neparticiparea, 
pot fi anunţaţi nominal că nu participă şi nu trebuie să vină ca la preot sâ se spovedească, sâ spună de ce 
nu votează, de ce nu participă, asta e o chestiune de ordin personal pe care pot s-o menţioneze intr-o 
hârtie pe care v-o depun dumneavoastră. Pe de altă parte e o chestiune care ţine nu neapărat de lege. 
care ţine de regulamentul consiliului.
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D-na secretar: Ţine de Codul Administrativ.

Dl primar: Da? Dacă ţine de Codul Administrativ cred că legea trebuie respectată

Dl. Pop Leontin: Nu. nu voi participa la proiectul, la vot. la trei, patru şi cinci

Dl preşedinte de şedinţă: Trei, patru şi cinci, Pop Leontin nu participă

Dl. viceprimar Dăncuş: Explicaţi de ce nu participaţi, care este interesul dumneavoastră?

Dl primar: Dar la şase, să nu...

Dl. Pop Leontin: La şase particip Deci. m-am retras din comisia de evaluare, noul statut deci eia Clubul 
Extrem, acum sunt titular la Clubul Şcolar 2, mi-am luat titularizarea aşa câ

Dl. primar: Ştiu, că l-am pus pe domnul în Consiliul de administraţie

Dl Pop Leontin: Domnul s-a pensionat.

Dl. primar: Domnul este reprezentantul meu în consiliul de administraţie

Dl. Pop Leontin: Foarte bine, ne trebuie un om cu experienţă

Dl. preşedinte de şedinţă: Domnul Varga a părăsit sala. Acum la declaraţii politice, o să dau cuvântul întâi 
domnului Cirţ. domnul Ardelean după. Vă rog.

Dl Cirţ: Domnule primar, stimaţi colegi. Convocarea şedinţelor de îndată a Consiliului Local se poate face 
conform Codului administrative în termeni foarte clari prevăzuţi de lege. Astfel pentru convocarea de îndată 
a unei şedinţe a consiliului local proiectele de pe ordinea de zi trebuie să îndeplinească in mod obligatoriu 
una sau mai multe dintre condiţiile prevăzute în Codul Administrativ. La articolul 134. litera 4 care 
stipulează foarte clar condiţiile legale, respectiv că se poate convoca şedinţa de îndată în următoarele 
condiţii: în caz de forţă majoră şi/sau de maximă urgenţă pentru rezolvarea intereselor locuitorilor comunei, 
ai oraşului, sau ai municipiului/subdiviziunii administrativ - teritoriale ori în alte situaţii stabilite de 
regulamentul de organizare şi funcţionare a consiliului local convocarea acestuia pentru şedinţa 
extraordinară, prin excepţie de la prevederile alin. (3) lit b) se face de îndată Orice proiect do hotărâre 
care nu îndeplineşte una sau mai multe din condiţiile stipulate de lege pentru a fi dezbătut in regim de 
urgenţă fără a îndeplini cerinţele maxime urgente sau a forţei majore ori nu este specificată situaţia prin 
regulamentul de organizare şi funcţionare a consiliului local este atacabil şi poate fi lovit de nulitate De 
asemenea solicit secretarului general ca responsabil al legalităţii să-şi asume legalitatea şedinţei prin 
caracterul prevăzut de lege pentru organizarea acesteia în regim de urgenţă, de îndată sub sancţiunile 
prevăzute de lege pentru inducerea în eroare a unui for deliberativ dacă se va dovedi că prezentele 
hotărâri nu îndeplinesc nici una din condiţiile prevăzute de lege prin organizarea acestei şedinţe în regim 
de urgenţă.
Eu consider că nici unul dintre aceste proiecte nu are caracter de forţă majoră, maximă urgenţă şi nici nu 
este în vreo situaţie specificară în regulamentul de organizare şi funcţionare a consiliului local pentru a se 
afla pe lista unei şedinţe de îndată deoarece oricare din aceste hotărâri poate fi dezbătută într-o şedinţă 
ordinară deoarece nu îndeplineşte nici una dintre cerinţele aplicabilităţii imediate. Dată fiind situaţia, vă 
informez câ eu nu voi participa la dezbateri pe ordinea de zi propusă, motiv pentru care mă voi retrage cu 
solicitarea ca poziţia mea să fie menţionată în procesul verbal Mulţumesc.

Dl. primar: Bun, dacă îmi permiteţi, înainte, domnul preşedinte.

Dl. preşedinte de şedinţă: Vă rog.
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Dl. primar: înainte de a-mi exprima amuzamentul faţă de spiritul de delator pe care il are antevorbitorul 
meu, respectiv desconsiderarea unor activităţi care ţin de legalitate, doi. de cultura, de evenimente si 
activităţi sportive, de activităţi ale unor entităţi emblematice pentru Municipiul Raia Mare care. dacă nu 
beneficiază de aceste hotărâri de consiliu local, riscă desfiinţarea, păcat că nu avem noi nişte sancţiuni sâ-i 
dăm afară, da nu ca să-i dăm afară, să-i punem să umble în chiloţi pe bulevardul Bucureşti, sa rada lumea 
de ei, pentru că batjocura asta, este o batjocură la adresa municipiului pentru că în primul rând doamna 
secretar şi notaţi-vâ, că poate nu ştiţi, în primul rând exercitarea înseamnă exercitarea unui drept de 
preemţiune, se realizează în 15 zile de la solicitare, da? Avem obligaţia să facem chestiunea asta? Bun 
Săptămâna viitoare mai avem cele 15 zile sau le depăşim'?

D-na secretar: Le-am depăşit.

Dl. primar: Bun, mai departe. Avem chestiunile legate de sport respectiv proiectul numărul trei şi proiectul 
numărul patru, avem, o secundă, aici avem solicitarea Clubului Sportiv Municipal, respectiv a celor de la 
rugby, care se află în prag de desfiinţare, dacă nu le facem alocările bugetare şi aici vorbim doar de cei de 
la rugby, plus, mai sunt şi alte chestiuni punctuale pe care trebuie să le rezolvăm La tineret, vorbim despre 
o activitate pe care o finanţăm împreună cu Clubul Rotary, acest maraton pe căre i avem in acest sfârşit de 
săptămână, pe care nu putem să-l finanţăm ulterior şi o altă chestiune legată de cultele religioase şi aici 
ştiţi foarte bine că unii dintre dumneavoastră mai mergeţi şi prin Centrul istoric avem clădirea, respectiv 
biserica din Piaţa Cetăţii, biserică istorică, a Municipiului Baia Mare, care se află în renovare şi care arc 
nevoie, în primul rând, de finanţare pentru a putea să fie rezolvate nişte probleme care ţin în primul rând de 
conservare pentru iarnă, lucrându-se la învelitoare. Aşadar dacă lucrurile astea nu sunt urgente, poate nu e 
urgent, nu ştiu, nici să funcţioneze consiliul local, poate trebuie să mergem toţi acasă şi lucrurile oricum 
funcţionează. Ce rost are să existe un for deliberativ aici, dacă nu îşi face treaba atunci când este nevoie 
să-şi facă treaba. Doamna secretar vă rog să menţionaţi, ceea ce aţi fost solicitată să menţionaţi

D-na secretar: Deci, la articolul 20 din Regulamentul Consiliului Local, alin 4 se preved următoarele: în caz 
de forţă majoră şi/sau maximă urgenţă pentru rezolvarea intereselor locuitorilor municipiului ori in alte 
situaţii precum: necesitatea adoptării în regim de urgenţă a unor hotărâri de care depend activităţi in 
derulare autorităţii publice, având termene imperative mai mic decât termenul de convocare a unei şedinţe 
extraordinare, de la data la care s-a constatat necesitatea acestora şi alte situaţii, având la bază un referat 
al compartimentilui de specialitate care să justifice urgenţa în situaţia şedinţei de astăzi, există acele 
referate ale compartimentelor de specialitate care au justificat urgenţa

Dl. primar: Dl preşedinte, haideţi să muncim.

Dl preşedinte de şedinţă: Mulţumesc.

Dl. preşedinte de şedinţă: Altcineva mai doreşte să ia cuvântul? Dl Ardelean'?

Dl. Ardelean: Mulţumesc, dl.preşedinte.

Dl. primar: Dacă vreţi să vorbiţi de consilierul care a luat cuvântul, vedeţi că pleacă şi n-aş vrea să îl 
menţionaţi fără să fie prezent.

Dl Ardelean: Eu îi mullţumesc d-nei secretar că a clarificat. Ceilalţi consilieri au îneţeles. este un caz izolat, 
este alegerea lui să participe sau nu la şedinţe. Stimaţi colegi, alt aspect aş dori să vă atrag atenţia, şi 
anume, asupra unor unităţi de învăţământ, din municipiul Baia Mare. în mandatul trecut am mutat Şcoala 
Petre Dulfu în cadrul incintei Neniţescu, pentru a face restructurări la clădire
Cu acea ocazie, eleviii care erau înscrişi la acea unitate de învăţământ, şi anume la Petro Dulfu. le-am dat 
săli de clasă în care să îşi desfăşoare, în mod civilizat, activitatea Din păcate. în acest an. aceşti elevi nu 
au mai primit sălile de clasă, de la Neniţescu, ei fiind trimişi să îşi desfăşoare activitatea in anumite ateliere 
tehnice, cum le numesc. Nu doar atât, dar la Neniţescu, sălile de clasă pe care pe care le avea iniţial
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dedicate pentru Petre Dulfu, le ţin închise, nefolosite. Am avut filmări în care se vede. efectiv cum sălile 
stau închise şi sunt nefolosite de Colegiul Neniţescu.
Este neplăcut pentru că toţi elevii sunt băimăreni, sunt copiii noştri, şi nu cred că trebuie să fie cetăţeni de 

gradul I sau..

Dl. primar: Mă scuzaţi că vă întrerup. Cei de la Petre Dulfu sunt chiar băimăreni Cei do la Neniţescu intr-o 
mare proporţie, nu sunt băimăreni.

Dl. Ardelean: Am înţeles, dl.primar, că...

Dl. primar: Dar sunt USR-işti.

Dl Ardelean: Legat de acest aspect, am înţeles că noul 

Dl primar: Au pus cei de la USR, am înţeles, director acolo

Dl. Ardelean: Am înţeles că noul director, pe care l-a pus USR. pe linie politică, tocmai din Şişeşti. este 
consilier local, şi au zis că nu avem oameni de performanţă în Baia Mare. şi l-au adus din Şiseşti Desigur 
că ei clamează că sunt pe criterii profesionale şi meritocraţie, dar până la urmă. negpcierile politice şi 
presiunile pe care le-au făcut...

Dl. primar: Haideţi să nu, nici măcar să nu pomenim ce clamează ei. Noi. haideţi să. că dacă îi punem să 
scrie după dictare, nici măcar nu înţeleg ce le dictăm.

Dl. Ardelean: Situaţia, sigur că este neplăcută, probabil că directorul de la Şişeşti nu înleţege o societate 
multietnică şi multiculturală, nu vreau să spun acest lucru, cât că astăzi, Petre Dulfu este într-o situaţie. îşi 
fac orele şi pe după-masă, în acele ateliere, rămase, îşi desfăşoară activitatea

Dl. primar: Lucrurile sunt simple, deci noi vom solicita Inspectoratului Şcolar, destituirea directorului, pentru 
nerespectarea unei hotărâri a Consiliului Local, de relocare a elevilor din Şcoala Petic Dulfu. în cadrul 
sălilor de la Liceul Neniţescu, pe perioada realizării, renovării de la Petre Dulfu. respectiv momentului în 
care cei de la Nemeth Laszlo, eliberează acea clădire care funcţionează astăzi şi îşi pot desfăşura 
activitatea în altă locaţie. Aşadar, nu ştiu cum îl cheamă, hai să zicem la modul general. USR-istul va trebui 
să plece.

Dl. Varga: Dipşe Andrei.

Dl. primar: Nu ştiu cum îl cheamă, şişeştean. Daţi-I voi afară.

Dl. Ardelean: Am vrut să subliniez faptul că nu este din Baia Mare. A fost adus pe linie politică, şi nu este 
din Baia Mare. Dar cel mai important,şi vreau să rămână din această discuţie, este faptul că sunt la 
Neniţescu A clase ţinute închise, că au fost filmate, cum sunt goale, şi cei de la Petre Dulfu trebuie să îsi 
angajeze personal suplimentar, ca să poată să îşi desfăşoare orele şi pe după-masă. Adică Intr-un loc gol 
Mie mi se pare un paradox, totuşi, între băimăreni, să avem situaţia asta. să nu dorească să dea. înţeleg 
că este Consiliu de Administraţie în acea şcoală, înţeleg că în acea şcoală. în Consiliul de Administraţie, pe 
lista aceea, care la un moment dat, circula tot un partid politic, acum tot USR a vrut să îşi pună un alt 
membru în Consiliul de Administraţie, eu i-aş ruga pe colegi să lase politica afară, afară din Consiliul Local, 
şi dacă se poate şi din unităţile de învăţământ, şi dacă se poate, pe aceşti copii de la Petre Dulfu. cel mai 
important, să îi lăsăm să se întoarcă în sălile de clasă, pe care le-au avut, conform HCL-ului. prin care noi 
i-am mutat din Centrul Vechi, i-am mutat la Neniţescu. Vă mulţumesc mult. stimaţi colegi

Dl preşedinte de şedinţă: Mulţumesc. Dl.Pop?
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Dl primar: O secundă. Având în vedere că trebuie să ne raportăm şi la rigoarea legii, şi ii mulţumesc d-noi 
consilier Mariana Pop pentru rigurozitate, am să o rog pe d-na secretar să ne intoneze proiectul de 
hotărâre.

D-na secretar: Deci este vorba de Hotărârea 371/2019. privind relocarea activităţii Şcolii Gimnaziale Petre 
Dulfu în spaţiile şcolare aparţinând Colegiului Tehnic Neniţescu. începând cu anul şcolar 2019 2020. 
această hotărâre fiind dată până la finalizarea lucrărilor

Dl. primar: Daţi-I afară, vă rog frumos. Domnilor colegi de la USR. vă rog frumos sa îl daţi afară

Dl. Pop Leontin: Dacă îmi permiteţi. Deci eu am fost acolo, la dl Buia Mircea. deci am fost la dl. Buia 
Mircea, deci umblu prin şcoli, mă interesez. Am discutat cu dânsul, mi-a arătat atelierele, mi-a arătat ce a 
făcut acolo, şi cu primăria, şi cu sponsorii.

Dl.primar: Acela nu a făcut nimic.

Dl. Pop Leontin: Vorbesc de dl. Buia Mircea, da? Nu era numit dl. Dipşe atunci Urma să se pensioneze dl 
Meheş. Şi chiar m-a impresionat, şi era necăjit ca nu cumva să relocaţi în altă parte, că va fi un abandon 
şcolar, dacă se măreşte distanţa. Aşteaptă şi ei să vadă dacă vor intra la Nemeth t.aszlo, după ce va fi gata 
Petre Dulfu, sigur. Acum, despre dl. Dipşe, m-arn interesat, am fost impresionat de ce au făcut in atelierul 
acela, înghesuiţi acolo. Au fost şi în şcoală, bineînţeles că, copiii, unii au înclinaţie noi ca si dascăli, 
încercăm să completăm, şi de multe ori, durează puţin mai mult, în anumite cazuri Acum cu dl Dipşe. 
colegul, e nou venit, ca şi competenţe, nu pot să îl acuz, chiar are nişte competenţe

Dl. primar: Dar vreţi să vă spun, aşa, ca între oameni direcţi, că ne cunoaştem de o viaţă.

Dl. Pop Leontin: Are Consiliu de administraţie.

Dl. primar: Eu, Consiliul de Administraţie e Consiliu de administraţie. Dar eu nu am văzut un director mai 
olligofren ca şi acesta. Deci unu, a avea o problemă într-o şcoală, că vorbim de grădiniţă, şcoală generală, 
liceu, da? Avem o problemă. Eu nu am văzut unul care să nu pună mâna pe telefon sau să nu-mi rupă uşa. 
să vină să rezolve problema. Băiatul acesta, l-am aşteptat, i-am transmis, văd că el gestionează politic Să 
nu gestionez eu şi piciorul meu drept politic, fix când o să-i dau în dos

Dl. Pop Leontin: Nu e o gestionare politică, e la început

Dl. primar: Şi mai mult decât atât, eu cred că Inspectoratul Şcolar ar trebui să se simtă jignit, prin d-na Ana 
Pauker. D-na inspector general. Pentru că în proiectul de hotărâre, scrie aşa locaţia recomandată de 
Inspectoratul Şcolar Judeţean este Colegiul Tehnic Neniţescu Deci Inspectoratul Şcolai a recomandat 
asta. Ana Pauker va rămâne în istorie.

DL Pop Leontin: Deci nu vreau să îl apăr, e regretabil că, sigur, la început, poţi să îţi rupi si gâtul, dacă nu 
eşti informat, dacă ai şi sfătuitori care... Eu vă spun, la sala de sport, acum. eu dau exemplu, şi nu numai la 
Neniţescu, avem probleme foarte mari în tot oraşul, contabilii, dacă le spun la directori, luaţi 75 de lei 
utilităţile, desfiinţează. La Dipşe, mi-a zis 75 de lei. Şi îi zic: tu şti ce înseamnă 75 de lei. ai desfiinţat tot 
sportul. în toată Baia Mare, e 25 de lei, ne desfiinţează.

Dl. primar: Staţi un pic. Nu vreau să vă spun că aţi ieşit de la guvernare, dar în mod normal, ai trebui să vă 
dau direct asta. Pentru că nu 75 de lei, ascultaţi-mă, nu 75 de lei, nici 75 de lei nu o să ajungă ca să 
acopere utilităţile.

Dl. Pop Leontin: Eu ştiu că nu o să ajungă, dar...
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Dl. primar: La un moment dat, o să avem o discuţie, pentru că o să crească costurile pc gaz curent de o 
să ne doară capul.

Dl. Pop Leontin: Da, aşa e.

Dl. Ardelean: Nu vă supăraţi.

Dl. preşedinte de şedinţă: Mulţumesc. Eu propun

Dl. primar: Acum aşteptăm congresul PNL, şi poate scad preţurile

Dl. Ardelean: Foarte pe scurt, dl preşedinte.Şi închei

Dl preşedinte de şedinţă: Ok. Dl. Ardelean, apoi dl. Gavra, şi vă rog să ne limităm la 2. 3 minute Să putem 
intra în ordinea de zi.

Dl. Ardelean: li mulţumesc colegului de la USR că a fost atât de imparţial dar v-aş pune o întrebare 
retorică: consideraţi atunci că, dacă acest domn nu are experienţă, trebuie noi sa ne sacrificăm tinerii ca 
să înveţe el? Nu era ok să vină un director, care să aibă deja experienţă

Dl. primar: Haideţi, dl. Radu Ardelean, haideţi să luăm, dacă tot vorbeam de Ana Pauker, să o luăm aşa. 
frumos. Facem în felul următor: noi trebuie să îi dăm o şansă, poate e un om care vrea să facă treabă Nu 
mă interesează pe mine că e de la USR, poate să fie de la partidul lui Dragnea. că tot acolo e Ideea o în 
felul următor: dacă nu ştii, te învăţ, dacă nu poţi, te ajut, dacă nu vrei. te oblig în spiritul lui Ana Pauker 
Uitaţi, dvs., mâine, îl luaţi de mână, dvs. personal, şi îl aduceţi să povestim cu el. Şi am rezolvat problema

Dl. Pop Leontin: Eu doresc să candidez ca şi director, la Clubul Sportiv Şcolar nr 2. Mi-am făcut 
titularizare. Mă duc la examenul naţional, asta înseamnă că mă trimite partidul, mi-a făcut partidul diplome 
sau a mers la examen în locul meu?

Dl. Ardelean: Asta e altceva.

Dl. Pop Leontin: Haideţi acum, d-na Pop a fost director. A pus-o partidul sau competenţa dânsei? Chiar aşa 
ne bagatelizăm toţi? Acum serios, ne simţim jigniţi Eu am învăţat

Dl.primar: Deci pe cuvântul meu, e ca şi cum m-aţi pune pe mine în alegeri cu Scoapeţ Deci nu vă 
comparaţi dvs. cu acesta.

Dl. Pop Leontin: Nu mă pot compara, dar vorbim de competenţe Acum nu putem toti fi 

Dl. primar: Lăsaţi.

Dl. Pop Leontin: Şi el e doctor în istorie, dar dacă nu e în administraţie

Dl. primar. Dar dvs. vă comparaţi, poate merge , că e şeful galeriei la CSS 2

Dl. Pop Leontin: N-are... Eu fac şi galerie, ca toată lumea, nu e problemă.

Dl primar: Dar vă comparaţi cu el?

Dl. Pop Leontin: Nu mă pot compara, că sunt alb, atâta tot 

Dl. primar: Hai să fim serioşi.
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Dl. preşedinte de şedinţă: Bun Mulţumim

Dl Gavra: Dl. primar, stimaţi colegi, cred că atunci când vorbim de educaţie, trebuie să fim cât mai riguroşi, 
şi mai ales în momentul în care aud, prin surprindere, că avem mulţi copii băimârem. care învaţă in 
ateliere, avem copii băimâreni, cum spuneam acum 2 săptămâni, care aşteaptă containere, ca sa înveţe 
Cred că şi noi, consilierii locali, executivul, trebuie să facem toate demersurile să nu mai ajungem in astfel 
de situaţii. în care copiii băimâreni să înveţe în astfel de locuri. Ei trebuie să înveţe în clasă. în spaţii 
amenajate, in spaţii dotate, şi actul educaţional să fie unul extrem de ridicat, si din punct de vedere al 
calităţii cadrelor didactice. De aceea, hai să începem cu Consiliile de Administraţie, să discutăm, să 
începem cu infrastructura, să sprijinim, din câte ştiu eu. sunt săli de sport care nu vor avea încălzire iarna 
aceasta, haideţi să alocăm bani pentru aceste săli de sport, vă dau exemplul sălii de sport de la Dimitrie 
Cantemir, centrala nu acoperă şi sala de sport, centrala şcolii Cred că la. şi mă bucur ca a fost retras 
proiectul de hotărâre cu rectificarea bugetului, pentru ca în viitorul proiect de buget, să avem si acoperită 
această centrală pentru sala de sport de la Dimitrie Cantemir

Dl.primar: Dl Gavra?

Dl. Gavra: Mai am un singur punct.

Dl.primar: Chiar eram aşa uşor fericit că luaţi cuvântul, că m-am gândit că o să puneţi accentul pe un lucru 
mult mai fin şi mai important, aşa, în timp, vizavi de Neniţescu şi povestea asta de la Nemţescu

Dl Gavra: Nu o cunosc foarte bine. De aia.

Dl.primar: Bun. Ce faceţi?

Dl. Gavra: Nu o cunosc, la Neniţescu

Dl. primar: Dvs. sunteţi, acum.

Dl. Gavra: De Neniţescu mă refer, nu de Şcoala 2. Nu de Petre Dulfu.

Dl. primar: Neniţescu, Petre Dulfu, toată povestea., sunt copii.

Dl. Gavra: Petre Dulfu, o cunosc foarte bine. Neniţescu, nu.

Dl. primar: Ideea este următoarea...Gândiţi-vâ, copiii aceia au. poate, nişte probleme comportamentale 
Da? Putem să acceptăm chestia asta. Dar vă daţi seama ce probleme comportamentale o să aibă copiii 
aceştia, în momentul în care o să se simtă, în mod, aşa. flagrant, brutal, puşi deoparte, izolaţi, şi ce ură 
acumulează copiii aceia? Şi cum o să facem o şcoală de infractori acolo Pentru că singurul lucru pe care o 
să îl dorească, o să fie să le dea în cap la ceilalţi, care i-au pus la colţ

Dl. Gavra: Total de acord, în privinţa asta.

Dl. primar: Deci asta este, înainte de orice, chestiunea asta trebuie să o luăm în calcul Nu putem face 
administraţie doar aşa, mângâind pe creştet nişte profesori, la care le put nişte copii. Da? Administraţie se 
mai face şi măsuri, de astea, mai nepopulare. Mai ales în anumite momente. în care. ştim foarte bine. că 
avem jumătate din şcoli, grădiniţe, licee, care sunt în renovare. Şi nu putem să amânăm renovarea, pentru 
că vorbim despre nişte proiecte cu finanţare europeană. După aceea, sunt nişte proceduri administrative, 
la nivelul Inspectoratului Şcolar, pe baza Legii educaţiei, care. la fel, trebuie să fie acceptate de unităţile do 
învăţământ, şi aşa mai departe. Pentru că era foarte simplu, şi astăzi e foarte simplu, şi dvs . dl Gavra. 
trebuie să ştiţi chestia asta, că am mai discutat-o de-a lungul timpului. Cel mai corect lucru era. I iceul 
Sanitar, da, de pe Minerilor, să fie mutat, ca şi funcţiune. Din punctul meu de vedere, aş muta. inclusiv 
Seminarul, din locaţia de la Titulescu. Cele 2 componente, le-aş muta la Liceul Sportiv, Liceul Sportiv l-aş
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muta la Aurel Vlaicu, Nemeth Laszlo l-aş muta. ca şi funcţiune. în locaţia de pe Minerilor unde au si locaţia 
de pe Podul Viilor, şi până se rezolva problema. în Piaţa Cetăţii, eventual să se organizeze, şi ne puneau la 
dispoziţie o şcoală întreagă, unde Petre Dulfu putea să funcţioneze Şi lucrurile erau aranjate perfect şi 
raportat la Seminarul Teologic, şi raportat la Liceul Economic, şi raportat la Nemeth I aszlo si la Petre 
Dulfu, şi la Neniţescu, şi la Liceul Sportiv, şi la tot. Asta este varianta.

Dl. Gavra: Şi ce ne împiedică? Haideţi cu un proiect de hotărâre.

Dl. primar: Ne împiedică istoria generată de Ana Pauker

Dl. preşedinte de şedinţă: Bun. Dl. Pop?

Dl.Pop Leontin: Ca să încheiem subiectul acesta, şi ca să vâ spun că nu e vorba de o discriminare a 
colegilor. Eu, jumătate de an, am făcut voluntariat cu copiii romi, sau de la orfelinat tot romi, acolo la 
Neniţescu. M-au sunat de la Consiliul Judeţean, dacă pot să ajut Şi am făcut voluntariat Bineînţeles ca. 
chiria mi-am plătit-o eu, nu mi-au plătit-o ei. Dar am făcut voluntariat cu copii aceştia, nu au mirosit. Deci. 
ca să încheiem. Mulţumesc.

DL primar: Bun, dar ştiţi foarte bine că sunt situaţii...

Dl.Ardelean: Cu dvs. n-am nicio treabă.

DL Gavra: Eu mai aveam un singur punct. Legat de colegul nostru, consilier Şi datorită faptului că s-a 
retras şi proiectul nr. 1, toate celelalte proiecte au mai fost dezbătute şi acum 2 săptămâni Deci din punct 
de vedere al documentaţiilor, practic ni s-au retrimis documentaţiile de acum 2 săptămâni în marea lor 
majoritate. Cel cu sumele pentru sport, cel cu sumele pentru...

D-na secretar: Nu. Este sesiunea a doua. Ce aţi votat acum 2 săptămâni

Dl. Gavra: Nu am votat, a mai fost în comisii, am mai primit o tură documentele

D-na secretar: Nu, aţi votat sesiunea unu.

Dl. primar: Dl. Gavra, dvs. vreţi să mă provocaţi, dl. Cirţ nu e prezent Şi nu mai vreau să vorbesc despre 
reprezentanţi ai comunităţii LGBT.

D-na secretar: Nu. în data de 09, am votat sesiunea unu. între timp, s-a demarat sesiunea doi. Astea sunt 
proiecte noi, pe sesiunea a doua.

Dl. primar: Oricum nu pot, chiar dacă nu prezent, trebuie să îl felicit pentru c.â este primul consilier local, 
deşi aşa, din comunitate, am mai auzit că mai erau pe parcursul istoriei Consiliului Local, consilieri locali cu 
diverse atitudini de acest tip, dar este singurul consilier local care şi-a asumat, in scris, apartenenţa la 
acest grup LGBT. Apucături LGBT.

Preşedinte de şedinţă: Bun. Dl. Buhan?

Dl. primar: Lucru care va fi consemnat într-o informare, care o să o aveţi în şedinţa din data do 30 Şedinţa 
ordinară.

Dl. Buhan: Dl. primar, stimaţi colegi, am început să mă obişnuiesc cu declaraţiile politice, şi îmi dau seama 
că în spatele lor, se găseşte foarte mult spectacol şi cumva, o dorinţă de a ne face imagine, care de putere 
Dl primar, eu chiar am încercat să vă ascult pe fiecare.
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Dl.primar: Mâ scuzaţi că intervin. Suntem într-o discuţie cu nişte instituţii importante ale statului vizavi de 
consumul de curent în zona Şuior, Mogoşa. Şi cu minarea do monede, tot felul de chestii de astea, 
interesante. Şi vreau să vă consult, că dvs , având activitate acolo, să ne spuneţi cam

Dl. Buhan: Dl. primar, altele erau subiectele.

Dl. primar: Să ne spuneţi cu rutele alea, care fură curent, care minează nu ştiu ce monede 
Dl. Buhan: Nu ştiu să vă spun, dar dvs aveţi mai multe informaţii.

Dl primar: Eu nu am, dar vreau să văd. în şedinţă, vreau să discutăm, ca să dăm si noi informaţiile corecte 
statului român.

Dl. Buhan: Dacă facem obiectul Şuiorului, sau activităţii altor persoane, de la Şuior. in şedinţele de Consiliu 
Local, eu n-am niciun fel de problemă, doar eu. să ştiţi, sunt un om liber, venit prin sprijinul cetăţenilor, şi al 
colegilor din PLUS, la vremea respectivă, susţinut de USR -  PLUS. la momentul acesta Şi chiar aş vrea să 
discutăm aici chestii serioase, şi să le lăsăm celelalte cancanuri

Dl. primar: Vă rog să nu îi jigniţi, totuşi, pe colegii de la USR. PLUS. fără USR. era un fel de pistol cu apă.

Dl. Buhan: Nu-i chiar aşa, ca dovadă, PLUS, dacă nu aţi aflat, astăzi au câştigat primul tur la alegerile 
interne. Deci, nu-i chiar aşa.

Dl primar: Din punctul meu de vedere, mie îmi place să mă duc la vânătoare do

Dl. Buhan: E foarte bine, că aţi făcut afirmaţie, şi am încercat să vă ajut. să completez informaţii. Legat de 
chestiunea ridicată de dl. Ardelean, eu văd mai mult o problemă pe care ar trebui sâ o rezolve Inspectoratul 
Şcolar, şi dacă noi putem să sprijinim în rezolvarea acestei probleme, sunt primul care voi fi pentru a se 
face un învăţământ de calitate în Baia Mare, şi pentru ca. copiii să poată învăţa in condiţii civilizate

Dl. primar: Vă urăm succes. Dar sâ ne spuneţi şi cum vreţi să faceţi

Dl Buhan: Poftiţi?

Dl. primar: Să ne spuneţi şi cum vreţi să faceţi. Că astea sunt declaraţii, doar. Dar cum vreţi sâ faceţi'? Daţi 
cu bidineaua? Mergeţi, faceţi, daţi cu mătura? Punct.

Dl. Buhan: Nu cred că e rolul meu ca să dau cu bidineaua.

Dl. primar: Toţi putem să spunem, toţi vrem învăţământ, toţi vrem să fie pace şi iubire, toţi vrem sâ fie Dar 
cum putem sâ facem să se întâmple lucrurile astea? Veniţi cu ceva concret. Că tot povestim aici. ¡nafară de 
vreo 2, 3 din consiliul acesta, toţi povestiţi.

Dl. Buhan: Tot ce ţine de activitatea Consiliului Local sau acţiunile care vor merge în zona învăţământului, 
vor fi sprijinite de către noi, cei de la USR -  PLUS. Pără niciun fel de rezerve. Mai mult. aş vrea să pun o 
întrebare, încât ştiu că data trecută au existat polemicile acelea legate de chestionarul de pe internet, mă 
rog, sondajul, e impropriu spus sondaj, e chestionar

Dl primar: Am văzut că Sărbătoarea Castanelor era pe primul loc. Felicitări. Aţi şi minţit 

Dl Buhan: Cu 10%.

Dl. primar: Dar era pe primul loc.

Dl. Buhan: 90%.
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Dl. primar: Dar era pe primul loc.

Dl Buhan: Aveţi dreptate, dar 90% dintre cetăţeni nu-şi doreau Sărbătoarea Castanelor 

Dl primar: Dar ascultaţi-mă. Dl. Buhan. ce era pe primul loc?

Dl Buhan: Era Sărbătoarea Castanelor.

Dl. primar: Mulţumesc.

Dl. Buhan. Foarte bine. Dar 90% dintre cei care au votat, nu-şi doreau Sărbătoarea Castanelor

Dl. primar: Dar asta înseamnă că dacă dvs. aţi fost votaţi cu 10%, înseamnă că dvs. trebuie sa plecaţi 
acasă?

Dl. Buhan: Nu trebuie să plecăm acasă, trebuie să reprezentăm oamenii care ne-au votat, acei 10% Ceea 
ce şi încercăm să facem.

Dl. primar: Bun, dar totuşi, pe primul loc era Sărbătoarea Castanelor.

Dl. Buhan: Haideţi să nu monopolizăm o discuţie.

Dl primar: Dar nu monopolizăm. Eu vă antrenez, să aveţi exerciţiu.

Dl. Buhan: Nu am la momentul acesta, aplombul dvs. Eu încerc sâ fiu un om serios

Dl. primar: Dar să ştiţi că şi politica, ascultaţi-mă. politica nu se face cu încrâncenare, politica se face ca şi 
sportul, cu zâmbetul pe buze.

Dl. Buhan: Da, da, am înţeles. Poate eu sunt mai încrâncenat de felul meu

Dl. primar: Nu e cazul, lăsaţi că vă relaxez eu. Dacă nu pot eu, vă relaxează dl Cirţ

Dl. Buhan: O să vedem. Mai lăsaţi glumiţele astea, că la nivelul la care povestim, nu cred că îşi au rostul

Dl. primar: Nivelul acesta chiar e prea jos pentru mine.

Dl. Buhan: Eu vreau să întreb, nu tendenţios, chiar fără nicio undă de tendenţiozitate, dacă au existat, sau 
care au fost sumele, care au fost alocate pemtru consumabile la începutul anului şcolar Şi dacă au fost 
probleme în direcţia asta? Foarte serios vă întreb. Scoateţi din context declaraţiile celelalte

Dl. Ardelean: Dl. consilier este într-o eroare. Deci vreau să vă explic. Am atras atenţia Consiliului l ocal, 
pentru că la baza mutării Şcolii Petre Dulfu ..

Dl. primar: Cam undeva la 4 milioane de lei, sunt sumele alocate de la începutul anului pentru astfel de. 4 
milioane de lei.

Dl Buhan: Eu vorbesc acum, la începutul anului şcolar.

Dl. primar: 4 milioane de lei, care sunt pe fiecare trimestru, pe fiecare lună.

Dl. Gavra: Nu se dă la 1 septembrie ceva. Ei au un buget anual, şi şcolile respective Cum. dacă ei au 
bugetul, ce, să meargă primăria să le spună la 1 septembrie: du-te, cumpără topuri de hârtie?
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Dl. primar: Dar bugetul acela este frumos aşezat, pe trimestre, pe semestre

Dl. Buhan: Vă întreb pentru că, şi v-am explicat câ nu este o chestiune de a vă întreba tendenţios, sau cu 
tentă politică, ci pentru că au fost semnalate unele probleme în direcţia asta Şi mi-am permis ca să întreb, 
ca să lămurim lucrurile.

Dl. primar: Asta, ca în orice entitate, publică sau privată, există oameni mai harnici si oameni mai puturoşi 
Există oameni care ştiu şi oameni care nu ştiu. Dacă vreţi, vă spune d-na Mariana Pop cum se gestionează 
o unitate de învăţământ, şi cum trebuie să estimezi faptul că a început un an şcolar, iţi trebuie nişte lucruri 
şi nu ţi le trebuie în iunie, iulie, august, şi bugetul ţi-l faci în aşa fel încât sâ ţi le poţi împărţi pe perioada 
întregului an. Unde există dezechilibre, soliciţi, dar solicări din astea, trebuie sâ fie raportate in primul 
rând, la dezechilibre de genul creşterilor de preţuri la utilităţi, dezechilibrele astea trebuie sâ fio dintr-o 
reparaţie urgentă, pe care trebuie să o facă, la o anumită zonă, chestiuni de acest tip Dar să vii să spui câ 
n-ai bani sâ cumperi nişte măşti, înseamnă că eşti liber să mergi acasă, nu sâ fu director sau administrator 
de şcoală.

Dl. preşedinte de şedinţă: Bun. Acum o sâ mai dau cuvântul dl Pap 1 minut, şi după aia. o sâ intrăm în 
ordinea de zi

Dl. primar: După o oră, am putea să intrăm?

Dl. preşedinte de şedinţă: Aproape o oră. Cu minutul d-lui Pap. o oră fix

Dl. viceprimar Pap: Mulţumesc. O să repet în mare ceea ce s-a zis şi o sâ explic si

Dl. primar: Faceţi o sinteză.

Dl. viceprimar Pap: La Petre Dulfu .Acolo, lucrurile sunt foarte clare. Sunt 3 şcoli in 2 clădiri 

Dl. Ardelean: Noi i-am trimis acolo.

Dl. viceprimar Pap: Soluţia a fost spusă aici, e simplă, a spus-o dl. primar. Deci rezolvarea menţionată de 
dl. primar ar detensiona toată problema de acolo.

Dl. primar: Dl. viceprimar, o secundă. Haideţi să facem un exerciţiu scurt Aţi reţinut modul în care am 
propus eu structura aşa. La modul informai, câţi sunteţi de acord cu modul acesta de reorganizare a 
sistemului de învăţământ. Nu câ nu mai pot fi anumite modificări, in plus, că mai sunt anumite grădiniţe, 
care trebuie să fie comasate, de exemplu Şcoala 3 cu Şcoala Ivasiuc. de exemplu, eu le-aş face o singură 
şcoală, au curte comună, e o tâmpenie să ai administraţie diferită, deci sunt multe lucruri care se pot face 
Haideţi să facem următorul lucru, un proiect de hotărâre, frumos, îl discutăm săptămâna viitoare, intr-un 
cadru, chiar informai.

Dl. Gavra: Mai mult, dăm locul Seminarului, la Şcoala Blaga. Este acolo lângă. Se rezolvă şi chestiunea cu 
containerele.

Dl. primar: Se rezolvă multe lucruri. O chemăm pe nepoata lui Ana Pauker, povestim şi lucrurile sunt clare. 
Sunteţi de acord să facem treaba asta? Ca să fim constructivi. Câ dacă vin eu şi propun, şi dvs. veniţi si o 
să ziceţi că a propus Cherecheş, hai să votăm împotrivă. Dar nu votaţi îrnpotiva mea

Dl. Gavra: Haideţi să fie prima iniţiativă comună: primar cu toţi consilierii

Dl. primar: Dar vă opreşte cineva?
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Dl. Gavra: Să fie comună.

Dl. primar: Eu v-am pus, data trecută, pe ordinea de zi, nici n-aţi vrut nici hotărârea dvs iniţiata de dvs . n 
aţi mai vrut s-o votaţi. A fost. aţi plecat din sală

Dl. Gavra: Eram afară, dar s-a închis şedinţa

Dl. primar: Eu nu ştiu ce tot faceţi. Bun. Dl. viceprimar, vă rog, mâ scuzaţi 

Dl.viceprimar Pap: Mulţumesc, aţi completat tot ce..

Dl. preşedinte de şedinţă: Bun, mulţumesc.

Dl.viceprimar Pap: Mulţumesc. Un pic, că mi-am adus aminte, in altă ordine de idei o foarte imporatnt. că 
au mai fost conflicte de genul acesta, şi chiar ar trebui să ţină cont toţi. transmitem către toţi conducătorii 
şcolilor, este foarte important să existe o colaborare între instituţia de învăţământ si primărie Este cumva 
de dorit acest lucru, şi chiar îi invit pe toţi care n-au învăţat acest lucru Mulţumesc

Dl. primar: Haideţi, în prima fază, fiecare entitate politică, desemnaţi-vâ un om. cu care să avem. aşa. o 
discuţie, poate chiar mâine o primă discuţie, pe subiectul acesta, cu Inspectoratul Şcolar

Dl Varga: Liderii de grup.

Dl. primar: Lăsaţi-mă cu iderii de grup,că nu asta. De la noi, o sa vină d-na Mariana Pop 

Dl. preşedinte de şedinţă: De la PNL, liderul de grup e plecat la Bucureşti 

Dl. primar: Cine e liderul de grup?

Dl. preşedinte de şedinţă: Eu o propun pe d-na Marincaş.

Dl. primar: Dar cine e liderul de grup?

Dl. preşedinte de şedinţă: Dl. Bizău.

Dl. primar: D-na Marincaş, bine că nu am propus-o eu să nu o dea cumva afară din partid.

Dl. Varga: De la PMP, dl. Gavra.

Dl. primar: Dl. Varga, mă tot uit la dvs. şi mâ crucesc. Nu aţi învăţat nimic din predica mea Ştiţi ce o să 
fac? Ascultaţi-mă. Deci cum vă fac eu de groază la Muntele Sionului data viitoare, nu v-a făcut nimeni 
niciodată. Ascultaţi-mă ce vă spun. Deci abia aştept

Dl. Varga: Suntem în democraţie, avem drepturi.

Dl. primar: Ascultaţi-mă. Nu suntem egali.

Dl. Varga: Nici ca vârstă, nu suntem egali.

Dl. primar: Nu suntem egali, oricum. Eu nu cred în egalitatea dintre oameni 

Dl Varga: Aveţi drepturi.
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Dl. primar: Eu vă mulţumesc pentru drepturile pe care mi le conferiţi, mi le iau şi singur Dai să va aşteptati 

Abia aştept invitaţia.

Dl Varga: Şi duminică.

Dl. primar: Credeţi-mă că tare greu o să înghiţiţi.

Dl. Varga: V-am zis, vă aştept la nuntă.

Dl preşedinte de şedinţă: Bun. De la USR^

Dl. Pop Claudiu: Eu.

Dl preşedinte de şedinţă: Bun. Dl. Pop.

Dl primar: De la UDMR, dl. Pap.

Dl preşedinte de şedinţă: Aşa 

Dl primar: Şi gata.

D-na Marincaş: Dacă şedinţa este mâine, din păcate nu pot să fiu prezentă.

Dl. primar. Nu contează, luni. O să discutăm, vă sun eu. Rămâne să stabilim. O să discut azi şi cu d-na 
Ana.

Dl. preşedinte de şedinţă: Dacă nu poate d-na Marincaş, o să vin eu să ii iau locul.

Ordinea de zi:

1.Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării bugetului general al municipiului Baia Maro pe 
anul 2021

Iniţiator -primar

Comisia I -  Aviz nefavorabil 2-0-5 

Proiectul nr. 1 este retras de către dl. primar.

2.Proiect de hotărâre privind revocarea H.C.L. nr. 270/2021 şi aprobarea exercitării de către 
Municipiul Baia Mare a dreptului de preemţiune şi a operaţiunilor necesare ducerii la îndeplinire a 
procedurilor de preluare în patrimoniul Municipiului, a imobilului situat în Baia Mare, str. Piaţa 
Libertăţii, nr. 14, judeţul Maramureş, imobil alcătuit din: teren în suprafaţa de 122 mp conform extras 
C.F nr.130304 Baia Mare, nr.topo 851/2/3,851/2/1/2 si construcţii cu un regim de inaltime de P+ 2E, 
teren in suprafaţa de 104 mp conform extras CF nr. 130305 Baia Mare, nr. topo 851/1 si construcţii 
cu regim de inaltime S+P+E+M si teren in suprafaţa de 31 mp conform extras CF nr. 110724 Baia 
Mare, nr. cadastral 110724, monument istoric cu denumirea de „Casa,,Cod MM-ll-m-B-04459.

Iniţiator -primar

Comisia I - Aviz nefavorabil 2-0-4 
Comisia II - Aviz favorabil 3-0-1 
Comisia III -  Aviz nefavorabil 2-0-4
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Dl. preşedinte de şedinţă: Propun să intrăm în ordinea de zi, cu proiectul nr 2 Dar înainte vreau sa va zic 
că suntem un nr. de 16 consilieri, dl. Cirţ şi dl Pop Leontin au părăsit sala

Dl. primar: Deci aici mi-aş dori, la proiectul nr. 2, să înlocuim aprobarea exercitării . cu aprobarea 
neexercitării", în rest rămâne cu revocarea şi toate elementele proiectului de hotărâre, şi se elimină art 4 
art nr. 5 şi art. nr. 3. Deci rămâne art. 1, 2 şi 6.

Dl. preşedinte de şedinţă: Bun. Avem aviz nefavorabil de la Comisia I, Comisia II. si aviz favorabil Comisia 
II. întâi, o să votăm amendamentul.

D-na secretar: Modificare în titlu, în loc de exercitare, neexercitare, şi o modificare la art 2. în loc de 
exercitare, neexercitare, şi eliminarea art 3, 4 şi 5

Dl. preşedinte de şedinţă: Amendamentul îl votăm cu mâna întinsă? Acum. o să votăm amendamentul 
Cine este pentru? Unanimitate.
Iar acum, o să votăm proiectul întreg, cu amendament. Votul va fi electronic Puteţi vota acum

Dl. Bărbuş: Eu, din greşeală, am apăsat abţinere Aş vrea să rectific votul, să votez cu Da"

Dl. preşedinte de şedinţă: Putem relua şi procedura de vot, dar cred că nu este necesar, dacă toti sunteţi 
de acord, ca dl Bărbuş să îşi exprime votul oral. Pentru?

Dl. Bărbuş: pentru.

Dl. preşedinte de şedinţă: 16 voturi pentru. Proiectul a trecut 

Hotărârea nr. 271/2021.

3.Proiect de hotărâre privind aprobarea finanţărilor nerambursabile do la bugetul local pe anul 2021, 
a doua sesiune de selecţie, în conformitate cu H.C.L. nr. 121/2019 cu modificările şi completările 
ulterioare, pentru activităţi nonprofit de interes general în domeniul sport

Iniţiator -  primar

Comisia I - Aviz favorabil 6-0-1 
Comisia III - Aviz favorabil 5-0-0

, 16
,0
Da, 1 3 
Nu, 0
Abţinere, 1
1, Gavra Bogdanei
2, Varga Cornel
3, Crisan Romeo
4, Barbus Gheorghe 
3, Ma ri neas Ioa na 
6, Pap Zso.lt
/,Pi uter Zsolt
8, Pirvu Ionut:
9, Campa n M i haela
1.0, T.upsa Ştefan
1.1, Pop Mariana
12, Ardelean Radu
13, Dancus loan
14, Pop CIaudiu
15, Preşedinte
16, Buhan Horia

, , Da 
/ , Da 
, , Da 
, , Da 
, , Da 
, , Da 
, , Da 
, , Da 
, , Da 
, , Da 
, , Da 
, , Da

, , Da 
, , Da 
, , Da
,,Abţinere
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Dl. preşedinte de şedinţă: Proiectul nr. 3. Aviz favorabil. Comisia I şi Comisia III Discuţii ’ 
Atunci, supunem la vot proiectul nr. 3. Puteţi vota acum

, 16 
,0
Da, 16 
Nu, 0
Abţinere,0
I, Gavra Bogdanei ,,Da
3,Varga Cornel //Da
3, Crisan Romeo ,, ba
4, Barbus Gheoryhe , , ba
5, Marineas Ioana , , ba
6, Pap Zsolt
7, Pinter Zsolt ,,ba
0,Pirvu Ionut ,, ba
9, Campan Mihaela ,,Da
10, Lupsa Ştefan , , ba
II, Pop Mariana , , Da
12, Ardelean Radu , , Da
13, Dancus loan , , ba
]4,Pop Claudio ,,Da
15, Preşedinte , , Da
16, Buhan Horia , , ba

Dl preşedinte de şedinţă: 16 voturi pentru. Proiectul a trecut. 

Hotărârea nr. 272/2021.

4.Proiect de hotărâre privind aprobarea finanţărilor de la bugetul local pe anul 2021, sesiunea a 
doua, în conformitate cu H.C.L. nr. 122/2019 cu modificările şi completările ulterioare, pentru 
proiectele sportive derulate în cadrul programelor sportive "Promovarea sportului de performanţă” 
şi „Sportul pentru to ţi”

Iniţiator -primar

Comisia I - Aviz favorabil 6-0-1 
Comisia III - Aviz favorabil 5-0-0

Dl. preşedinte de şedinţă: Proiectul nr. 4. Aviz favorabil, Comisia I şi Comisia III Discuţii?
Supun la vot proiectul nr. 4. Puteţi vota acum.

, 15
,0
Da, 15 
Nu, 0
Abţinere,0
1/Gavra Bogdanei , , Da
2 /Varga Cornel , , Da
3,Crisan Romeo , , Da
4,Barbus Gheorghe , , Da
5, Pap Zsolt , , Da
6, Pi nter Zsolt , / Da
7,Pi rvu Ionut. , , ba
8,Campan Mihaela / / ba
9,T.upsa Stefan , , ba
1 0,Pop Mariana , , Del
1 1,Ardeiean Radu , , Da
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12, Dancus Ioan
13, Pop C.l.a ud iu
14, Preşedinte 
18,Buhan Horia

Dl. Varga: La proiectul 5. aş vrea să pun o întrebare.

D-na secretar: 15 voturi pentru. Cineva nu a votat.

D-na Marincaş: Cred că eu.

Dl. preşedinte de şedinţă: Cum votaţi?

D-na Marincaş: Doresc să menţionez că votul meu este ' Da'

Dl. preşedinte de şedinţă: Pentru. 16 voturi. Proiectul a trecut 

Hotărârea nr. 273/2021.

5.Proiect de hotărâre privind aprobarea finanţărilor nerambursabile de la bugetul local pe anul 2021, 
în conformitate cu H.C.L. 120/2019 cu modificările şi completările ulterioare, pentru proiectele de 
tineret, sesiunea a doua de selecţie

Iniţiator -primar

Comisia I - Aviz favorabil 7-0-0 
Comisia III - Aviz favorabil 5-0-0

Dl. preşedinte de şedinţă: Proiectul nr. 5. Vă rog, dl. Varga.

Dl. Varga: Mulţumesc, dl. preşedinte. Bună ziua, stimaţi colegi. Aş vrea. am cerut şi în Comisia de buget -  
finanţe, am vorbit şi cu colegii, am înţeles că şi dvs. aţi fost în comisie, la Clubul Rotary, mie mi se pare o 
sumă destul de mare. Nu că nu votez pentru, votez pentru Aş vrea, dacă se poate, cineva să îmi dea o 
explicaţie, pentru ce suma asta? Eu am făcut un calcul, sunt 20 000 de euro, pentru o zi. Să fie o zi dar nu 
cred că e o zi.

Dl.preşedinte de şedinţă: Deci îl mandatez pe dl. viceprimar Pap, că e în comisia de tineret şi sport, care a 
militat pentru suma asta, să ne dea mai multe explicaţii.

Dl Varga: 100.000 lei. Mi se pare enorm de mult, dl viceprimar

Dl. viceprimar Pap: 100.000?

Dl. Varga: Da, la Rotary. Jumătate din sumă... Deci, vă rog să îmi explicaţi, aşa. băbeşte, vă rog. nu v-am 
întrerupt, după ce termin întrebarea, îmi răspundeţi Să mă faceţi să înţeleg, cum putem să cheltuim 
100.000 lei într-o zi? Dar băbeşte, aşa, eu sunt mai greu, un pic. Şi îmi spuneţi. Şi in ideea in care. de anul 
trecut, au rămas echipamente, că nu s-a ţinut. Tricouri, şi altele, etc. Mulţumesc frumos

Dl. viceprimar Pap: Ceea ce vă pot supune eu, se bazează pe informaţiile de care dispun Informaţiile de 
care dispun, sunt cele pe care s-a bazat cererea dânşilor. adică dosarul respectiv, pe care l-au depus la 
colegii de la departamentul de finanţări. Ei au cerut, dacă bine ţin minte, acum nu am in faţă. undeva la 
150-160.000, din care s-au aprobat 100.000. Ei au fost şi în prima sesiune, cred că li s-au dat 25 000 de 
lei. Şi ne-au anunţat că preferă să nu beneficieze de cealaltă sumă, au renunţat la suma respectivă, pentru 
că au zis că nu au cum să organizeze cu suma respectivă, acest eveniment Şi atunci, au revenit în 
sesiunea II, în care au primit undeva la 60% din suma solicitată. Din actele depuse de dânşii, reiese că ar 
avea nevoie de sumele respective. Acum, eu. sincer, nu am fost şi nici nu sunt in măsură să le fac audit, să
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văd dacă acele sume, într-adevăr, sunt reale sau nu. Dar pe baza acelui dosar, reieşea că au nevoie de 
sumele respective. Mai mult decât atât, întotdeauna când se depun dosare, se alocă un anumit punctaj, pe 
nişte criterii de evaluare. Acest dosar, pe lângă majoritatea dosarelor depuse, a luat punctajul care il face 
să fie eligibil. Mai mult de atât, nu am ce să..

Dl. Varga: Ştiţi...

Dl. Ardelean: Să ţinem cont de valoarea acestor proiecte, şi de anvergura lor. şi amploarea lor pentru că 
sunt, să ştiţi, proiecte unde sunt implicaţi 20. 30 de tineri, şi proiecte unde sunt implicaţi 200 de lineii Şi 
atunci, noi ne uităm şi la aspectele,ne mai uităm şi la, sincer. în comisie, dacă e un eveniment de 
amploare, care ar putea să aducă persoane din afara oraşului, să le atragă către Baia Mare. ne uităm şi la 
acest aspect. Poate sunt unii care îşi desfăşoară activitatea în afara localităţii. încercăm să ii premiem pe 
cei care aduc oameni în Baia Mare, cei care fac evenimente cu mai mulţi tineri, implică mai mulţi tineri, şi 
cam aşa se dă punctajul. Ca să înţelegeţi si dvs. Am considerat că. într-adevâi acest eveniment este de 
anvergură, şi că trebuie să susţinem, să vedem ce reuşesc sa facă Mulţumesc

Dl. Crişan: Aş avea eu o întrebare; care e aşa de mare anvergura, încât mai sunt 3 zile până la acest 
eveniment, şi n-am văzut nicio promovare, n-am auzit, înafară de acest document, nimic absolut Dacă tot 
sunt 200 de persoane, asta înseamnă că ar trebui, la o valoare de 20.000 de euro pe fiecare participant, 
să îi coste 100 de euro, mi se pare că e

Dl. viceprimar Pap. 700.

Dl. ArdeleamEu am dat un exemplu.

Dl. viceprimar Pap: Eu am avut ieri sau alaltăieri, am avut adunare, comisia de adunări publice, in care 
trebuia să avizăm acest eveniment, şi dacă bine ţin minte, organizatorii au fost prezenţi, au menţionat 
undeva la 700 de persoane.

Dl Crişan: Şi în contextul pandemiei?

Dl. viceprimar Pap: în contextul pandemiei, e obligaţia lor să organizeze conform regulilor in vigoare 

Dl. Crişan: îmi puteţi spune cât timp o să dureze evenimentul acesta? Care este toată desfăşurarea'?

Dl viceprimar Pap: Acum, sincer nu ştiu cât timp poate să dureze.

Dl. Crişan: O zi, 2 zile, 3?

Dl. viceprimar Pap. Este o zi. Se organizează duminică.

Dl. Crişan: 3 ore, 5 ore?

Dl. viceprimar Pap: Şi dacă bine ţin minte, are şi o latură caritabilă, poale şi aici merg sume, pentru că la 
fiecare km alergat..

Dl. Varga: Dl. viceprimar, nu vreau să îmi daţi explicaţii, ce scrie in proiect, vă rog să închideţi microfonul, 
mulţumesc. Dl. Ardelean, vreau să vă spun, cunosc criteriul, care se face in comisie, nu trebuie să îmi 
specificaţi cum se face, că ştiu. Am participat, poate, la mai multe proiecte ca dvs . culturale, dincolo, şi pe 
sume mult mai mari şi mai eficiente. Nu vreau să vă contrazic, dar încă o dată, ca să mă înţelegeţi, votez 
pentru, dar mi se pare absurd, e foarte mult această sumă. Şi dacă. asta am putea face chiar un 
amendament. Dacă suntem atât de corecţi cu bugetul local, aşa cum cred că suntem toti. să facem un 
amendament să le reducem. De la 70.000, poate, la 50.000. Că în contextul pandemiei. nu cred că o fie 
700. Nu cred că o să fie 700.
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Dl. Ardelean: Ei oricum vor veni cu deconturile, deci daca nu au cheltuit banii, nu vom putea sa le facem 
deconturile Primul aspect Al doilea aspect, noi nu putem sa finanţăm promovarea

Dl. Varga: S-a schimbat regulamentul, se poate. L-am schimbat, dl. Ardelean, vă informez eu ca noi l-am 
propus, comisia de buget finanţe, să se schimbe regulamentul, ca să se promoveze acest eveniment Chiar 
d-na Anne-Marie Hordău a specificat, şi am schimbat regulamentul. Deci vâ rog să va informaţi, s-a 
schimbat regulamentul, se poate finanţa şi...

Dl. Ardelean: în regulă. Deci nu trebuie să facem un atac la persoană. Vroiam doar să ii răspund colegului, 
că noi oricum vom plăti la sfârşit, când ei vor veni cu decontul. Acum să ne întrebaţi pe noi. ca de ce nu aţi 
văzut. Nu ştiu să vă răspund. Noi când am analizat proiectele, v-am spus care au fost criteriile

Dl. Varga: Dl. Ardelean, nu aş vrea să mă înţelegeţi greşit. Nu pun la îndoială verificarea proiectelor, 
doamne fereşte-mă. Eu aş vrea să le lămurim, dacă suntem atât de Aş vrea să mai pun o întrebare

Dl. Pîrvu: O chestiune. Stimaţi colegi, este adevărat că s-a făcut acel amendament a fost aprobat acel 
amendament, din partea colegei noastre, şi l-am salutat la momentul respectiv Problema este ca mcio 
cheltuială nu este eligibilă, până în momentul în care nu este semnat contractul de finanţare Ori contractul 
de finanţare nu poate să fie semnat până nu este aprobată Hotărârea de Consiliu l ocal. Deci. dacă noi. 
astăzi, adoptăm această Hotărâre de Consiliu Local, probabil câazi nu mai apucă să semneze, dar mame. 
vor semna contractul de finanţare. Abia cheltuielile făcute începând cu data de mâine, vor fi eligibile pentru 
acoperirea în acest proiect. Doi la mână, cu privire la posibilitatea de a formula un amendament, probabil 
că ţineţi minte că a mai fost o discuţie, cu altă ocazie, când s-a discutat diminuarea sumei, şi alocarea in 
altă parte. Eu am votat, la acel moment, împotriva amendamentului respectiv, prpobabil că nu mi-am 
exprimat atunci motivul, dar voi explica acum. în condiţiile în care discutăm de nişte proiecte care au trecut 
prin nişte comisii, nu discut de comisiile de specialitate, cele 3 comisii de specialitate ale Consiliului Local, 
ci au trecut prin anumite comisii mixte, comisii de lucru, din care fac parte atât consilieri locali, cât şi 
reprezentanţi ai aparatului administrativ al primăriei. în momentul în care s-au făcut nişte punctaje, s-au 
avut în vedere respectivele punctaje, să venim noi, în şedinţa de Consiliu Local, şi să diminuăm sumele 
respective, din punctul meu de vedere, este destul de grav să facem acest lucru, pentru ca ei probabil, nu 
o îşi mai poată duce la îndeplinire obiectivul respectiv. Ei se bazează. Probabil că ai fi fost mai corect să 
diminuăm suma în momentul în care se discuta în comisie. Din comisie fac parte 6 sau 7 consilieri locali. 
De ce nu s-a pus problema atunci? Este tardiv, din punctul meu de vedere, să diminuăm acum suma. când 
ea a fost aprobată printr-un proces verbal al comisiei de lucru.

Dl. Varga: Dl, consilier, mulţumesc frumos. Eu nu am spus că fac amendament, nu v-am întrerupt, va rog. 
nu mă întrerupeţi, dacă vreţi să facem un monolog, atunci Facem dialog. încă o dala. nu fac atac la 
persoană, ci vreau, am specificat şi în comisia de buget finanţe, şi tot aşa, elegant, tot aşa vreau să 
specific şi aici. Nu vreau să fac amendament, am vrut, dacă s-au susţinut, şi nu mă îndoiesc de capacitatea 
colegilor, am vrut să discutăm împreună, acest proiect, să vedem de ce s-a alocat 60% din suma totală, de 
la tineret. Am înţeles, am înţeles şi de la dl viceprimar, nu o să ameninţ cu amendament, nu vreau să fac 
aşa ceva, înţelegeţi? Ca să nu jignesc vreun coleg de-al, nu acesta e scopul meu Şi aş vrea să fim mai 
atenţi, în scopurile acestea, lucruri, în care rata de infectare cu Covid - 19. este destul de ridicată, pe Baia 
Mare, şi nu cred că o să participe 700 de invitaţi. Mulţumesc.

Dl Crişan: Dacă îmi permiteţi. Eu am o singură rugăminte. Am observat că de fiecare dată când vine o 
structură care derivă din acea mare familie Rotary, se dau bani cu mare uşurinţă Rugămintea mea ar fi 
următoarea: dacă faceţi parte din anumite cercuri Rotary, faceţi acest lucru, dând bani din buzunarul dvs 
ca să susţineţi, nu din banii municipalităţii. Mulţumesc.

Dl. Gavra: O singură chestiune, pentru dl. Pîrvu. Sunt de acord cu logica juridico administrativă dusă până 
la punctul terminus. Atunci când noi ne transformăm în simpli ridicători de mână. dacă in consiliu, nu mai
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avem voie să facem amendament, probabil pe lângă acei 6 consilieri, mai sunt încă 1 i Si poate ceilalţi 17 
au altă viziune. Haideţi să nu retezăm această posibilitate. Aia era singura chestie

Dl. Pîrvu: Nu e vorba că nu se poate face un amendament Hecare consilier este liber sa iaca 
amendamente. Ideea era alta: haideţi să nu facem amenfdamente, doar de dragul de a face amendamente, 
în condiţiile în care, pe de o parte, proiectul a fost cenzurat de acea comisie de lucru, in care s-au dezbătut 
şi s-au analizat proiectele respective, nu ştiu, nu fac parte din comisia respectivă, nu ştiu care sunt 
considerentele. Fiecare partid are câte un reprezentant, din câte ştiu eu Doi la mâna a fost din nou 
cenzurat de comisiile de specialitate ale consiliului, din care facem parte noi. consilierii Deci eu nu vreau, 
nu am nicio treabă, nu fac parte din club Rotary

Dl Varga: Dl preşedinte, vă rog, eu am provocat, eu vreau să închideţi.

Dl. Pîrvu: De aia era, pur şi simplu că mi se pare aiurea să venim, să diminuăm anumite sume. in condiţiile 
în care au fost deja aprobate de comisii, au fost cenzurate de comisiile de specialitate, şi să venim noi, în 
plen, să le diminuăm, doar că nouă ni se pare să se cheltuie prea mulţi bani, într- 0  anumită direcţie Nu ar 
fi corect faţă de cei care s-au înscris cu proiectele respective Poate că dacă se puneau in discuţie la 
momentul, noi am aprobat o sumă, noi am aprobat 200.000 lei sau câţi sunt, comisia din care fac parte 
consilierii, a analizat proiectele, şi au apreciat, indiferent de motive, subiective sau obiective, eu tind să 
cred că sunt motive obiective, pentru care se stabileşte punctajul respectiv, şi s-a ajuns la concluzia că 
această sumă este oportună pentru derularea evenimentului respectiv.

Dl. preşedinte de şedinţă: Vă rog, dl. Dăncuş.

Dl. viceprimar Dăncuş: Stimaţi colegi, văd că există aşa, foarte multă pasiune pentru a dezbate asemenea 
iniţiative şi proiecte. Vreau să vă spun un singur lucru, apropo de cenzuratul sau necenzuratul acestor 
proiecte în comisia de specialitate. N-a fost nicio cenzură, n-am diminuat suma, dar nici n-am fi putut să 
facem lucrul acesta, daca n-am fi solicitat dosarul, pe care entitatea respectivă l-a depus şi care a fost 
analizat de către colegii din comisia de evaluare a proiectelor. Ori fără acest minim efort să vedem dosarul, 
să vedem care este devizul de cheltuieli, la ce se raportează, câte acţiuni sunt în cadrul acestui proiect, că 
poate, noi acum vorbim de un maraton, dar poate acel proiect presupune şi alte acţiuni, activităţi, care se 
derulează, şi evident că acele activităţi trebuie finanţate. Eu zic că da. aparent, mi se pare că din 200.000. 
să dăm 50% unei singure entităţi, nu este oarecum normal, dat trebuie să avem, oarecum, şi decenţa şi 
încrederea că acei colegi ai noştri, pe care noi i-am votat că fac parte din această comisie de evaluare, 
sunt oameni serioşi şi îşi fac treaba cât se poate de bine. Repet, sunt activităţi, acţiuni, care se pot derula 
în cadrul acestui proiect, care este denumit generic ’’maraton", dar poate presupun şi alte activităţi în altă 
ordine de idei, vreau să îi răspund colegului nostru, Romeo Crişan, eu cred că fiecare, de aici, de la masă, 
este conştient că atunci când are o anumită zonă conflictualâ, de interese, mă refer, ştim ce avem de făcut 
şi ştim să ne delimităm de intrarea într-un posibil conflict de interese. Şi din această perspectivă, cred că 
dacă ar fi fost cineva interesat, ar fi făcut-o.

Dl. Crişan: Mă refeream la o simpatie. Nu la a face parte. Şi mă refer că dacă ai o simpatie, poţi să susţii 
acest eveniment din banul privat, nu din banul public. Mulţumesc.

Dl. viceprimar Dăncuş: Acum, dacă ne raportăm la simpatii, o să găsim, în cele 10 entităţi, cu siguranţă o 
să găsim că dl. Cornel Varga are o simpatie spre o entitate, eu spre altă entitate Ca simpatie vorbesc Sau 
am o cunoştinţă acolo, nu înseamnă că, dacă eu am o simpatie sau o cunoştinţă într-o entitate, în 
momentul în care cineva solicită o finanţare de la Consiliul Local, să spun: d-le, nu.

Dl. viceprimar Pap: Se semnează oricum acord de imparţialitate.

Dl. Crişatr Eu am organizat evenimente publice, pe bani privaţi Şi cu 20.000 de euro. faâceam 
evenimente timp de o săptămână. Cu 5.000 de oameni, nu cu 800 de oameni Aşa că. credeţi-mă pe
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cuvânt, sunt foarte conştient de ceea ce spun. Mi se pare câ de foarte multe ori. folosim foarte foarte uşor 
şi cheltuim foarte lesne banii comunităţii. Mulţumesc.

Dl. viceprimar Dăncuş: De acord, cu menţiunea că atâta vreme cât nu cunoaştem proiectul, in ansamblul 
lui, şi nu avem, sau nu am fost curioşi să vedem devizul de cheltuieli care a fost înaintat către comisia de 
evaluare, zic că discutăm aşa, o discuţie sterilă, mai mult Mulţumesc.

Dl. Varga: Tot pe procedură, eu am deschis subiectul acesta, şi nu l-am deschis cu tenta să iau din 
corectitudinea sau capacităţile colegilor mei, şi am deschis acest subiect, ca să fim obiectivi, nu cunosc, nu 
sunt simpatizant, al acestui maraton, şi nu vreau să acuz pe nimeni de nimic. Dar trebuie să înţelegem că 
ne putem consulta împreună, ştiţi că am, dl. preşedinte, sau dl vice primar, ştiţi că v-am spus şi în comisia 
de buget finanţe, că mi se pare mult. Nu am fost şi nu sunt împotrivă, a unor evenimente, care se 
organizează. Dar să dai din buget, 60%, unei entităţi, sau unui club, încă o dată. părerea mea personală, 
ca să nu includ pe nimeni de aici, că nu am discutat cu nimeni, mi se pare destul de mult Mulţumesc

Dl. preşedinte de şedinţă: Mulţumesc. Alte discuţii?
Atunci, o să supunem proiectul nr. 5 la vot Puteţi vota acum.

Dl. preşedinte de şedinţă: 16 voturi pentru. Proiectul a trecut. 

Hotărârea nr. 274/2021.

6.Proiect de hotărâre privind aprobarea finanţării de la bugetul local pe anul 2021, în conformitate 
cu H.C.L. nr. 208/2020, a cultelor religioase recunoscute conform legii din municipiul Baia Mare, 
sesiunea a doua de finanţare

Iniţiator -primar

Comisia I - Aviz favorabil 7-0-0 
Comisia III - Aviz favorabil 6-0-0

Dl. preşedinte de şedinţă: Aviz favorabil, Comisia I şi Comisia III Discuţii?
Atunci, o să supunem la vot proiectul nr 6. Puteţi vota acum

, 16
,0
Da, 16 
Nu, 0
Abţinere,0
1, Gavra Bogdanei
2, Varga Cornel
3, Crisan Romeo
4, Barbus Gheorghe 
r>, M a r i n c a s I o a n a
6, Pap Zsoll
7, Pinter Zsoll.
8, Pirvu Ionul
9, Campan Mihaela
10, Lupsa Ştefan
11, Pop Mariana
12, Ardelean Radu
13, Dancus Ioan 
11,Pop CIaudiu 
15,Preşedinte
1 6, Buhan lloria

, , Da 
, , Da 
, , Da 
, , Da 
, , Da 
, , Da 
/ , Da 
, , Da 
/ / Da 
/ / Da 
, , Da 
, , Da 
/ , Da 
, , Da 
, , Da 
, , Da
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,16
,0
Da, 16 
Nu, 0
Abţinere,0
1, Gavra Bogdanei , , Da
2, Varga Cornel ,, Da
3, Crisan Romeo ,,Da
4, Barbus Gheorghe ,,Da
5, Marineas Ioana ,,Da
6, Pap Zsolt ,,Da
7, Pinter Zsolt ,,Da
8, Pirvu Ionut ,,Da
9, Campan Mihaela ,,Da
10, Lupsa Ştefan ,,Da
11, Pop Mariana ,,Da
12, Ardelean Radu ,,Da
13, Dancus loan ,,Da
14, Pop Claudiu ,,Da
15, Preşedinte ,,Da
16, Buhan Horia ,,Da

Dl. preşedinte de şedinţă: Bun. Acum am parcurs toată ordinea de zi, aşa că. 16 voturi pentru. Proiectul a 
trecut.
Hotărârea nr. 275/2021.

Dl. preşedinte de şedinţă: Vă mulţumesc. Declar şedinţa închisă. O zi bună.

Secretar General al Municipiului Baia Mare, 
Jur. Lia Augustina Mureşan

Preşedinte de şedinţă, 
Crăciun Ovidiu Andrei
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